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Cena: 5,- Kč

říjen 2011

Měsíčník města Libčice nad Vltavou

Sloupek místostarosty p r a n o s t i k y  n a  ř í j e n
4. 10.   Svatý František - v poledne košile, ráno kožíšek

15. 10.   Svatá Terezie z rosičky nadělává perličky
Září víno vaří, říjen mačká hrozen

Studený říjen - zelený leden
Teplý říjen - studený únor

Vážení přátelé,
dne 16. října 2011 ve 14:00 hodin se v restauraci na koupališti 
v Libčicích nad Vltavou uskuteční veřejné natáčení Českého 
rozhlasu pořadu Radiodárek, který bude tématicky věnován 

našemu městu. Srdečně Vás zveme.
Pavel Bartoš, starosta

Jedna zářijová sobota
Soboty a neděle v Libčicích bývají 
poklidné. Určitě ne každá se vyda-
ří tak, jako ta 17. září. Ten den byl 
nabitý a asi jen málokdo stihnul 
všechno. Začalo to v 9.30 na náplav-
ce soutěží v režii leteckých hasičů. 
Další akce začínala v deset na kou-
pališti. Rozdělili jsme se, starosta  
šel na náplavku a já zahájit romský 
fotbalový turnaj na koupališti. Ně-
která mužstva se opozdila, tak jsem  
se jel podívat na náplavku. Minuli jsme  
se a nakonec jsme kolem jedenácté 
zahajovali romský fotbal spolu. 
Prvně v životě jsem provedl slav-
nostní výkop. 
Den pokračoval Slavnostmi pravého 
a levého břehu Vltavy v Roztokách  
a Klecanech, kde nás zastoupil  
starosta v jednu odpoledne. 
Večer pak byl v kulturním domě zla-
tý hřeb dne, 3. romský festival v Lib-
čicích. Pohoda, úsměvy, dobrá nála-
da, romská muzika, bohatý program 
včetně hostujícího souboru Mari-
anne – kdo nepřišel, prohloupil.
A co ještě bylo v září důležitého? 
Asi nejdůležitější pro ekonomiku 
města byla dobrá zpráva o přiděle-
ní dotace na revitalizaci panelové  
Sahary. 
Docela pěkné babí léto.

Ing. Jiří Zajíc

Skupina Sabrosa ze Slovenska, účast-
nice soutěže Československo má talent, 
zazpívala také návštěvníkům libčického 
festivalu. Třetí místo ve fotbalovém tur-
naji získalo naše mužstvo Roma Libčice.
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Termíny svozu BIO popelnic - každé liché pondělí.   
Umístění kontejnerů  25. 9. 

Sběrna elektronického odpadu, lednic a pneumatik  
kdykoli položit k vratům

Nová služba
Sběrné místo pro nefunkční úsporné zářivky
Nádoba je umístěna na vratech u sběrného dvora

Vítání dětí v Libčicích nad Vltavou
Vážení rodiče,
dne  26.11.2011 se pod záštitou starosty města 
Libčice nad Vltavou uskuteční akt vítání dětí, 
které se narodily v období od 1.4. do 30.9.2011.   
Maminko a tatínku,
pokud  máte zájem, aby Vaše děťátko bylo v tento 
den přivítáno mezi občany   města  Libčice nad Vltavou, sdělte 
prosím jméno a příjmení dítěte, datum jeho  narození a Vaši 
adresu na Městský úřad Libčice nad Vltavou, a to buď e-mailem 
na adresu matrika@libcice.cz, osobně u paní Mackovičové, nebo 
telefonicky na číslech 233101651, 233101656, a to nejpozději 
do 11.11.2011. Podmínkou slavnostního obřadu je trvalý pobyt 
dítěte v našem městě!   

                                      Zdeňka Mackovičová
matrikářka   

Nová služba pro stavebníky 
Elektronické podání žádosti správcům sítí e-UtilityReport
Součástí podání žádosti o stavbu je vyjádření správců inženýrských sítí. Měst-
ský úřad Libčice nad Vltavou nabízí svým občanům i jiným stavebníkům bez-
platnou službu mající za cíl zjednodušit agendu spojenou s procesem “vyjádření 
k existenci sítí“.
Žadatel na základě vyplněného formuláře rozešle elektronickou žádost správ-
cům inženýrských sítí, kteří jsou pro dané území aktivně zapojeni do této služ-
by. Pro ostatní správce inženýrských sítí, kteří prozatím neumožňují příjem 
žádostí touto formou, jsou vygenerovány PDF soubory pro možnost vytištění 
a doručení poštou v obálce. Takto vytvořená žádost je v souladu s platnými 
zákony a vyhláškami.
Ve spolupráci s provozovatelem služby (firma HRDLIČKA spol. s r.o.) byl pro 
působnost našeho stavebního úřadu sestaven tzv. registr správců, což je aktuální 
seznam správců, jejichž inženýrské sítě se na daném území vyskytují.
Služba e-UtilityReport je pro žadatele elegantní a rychlý způsob, jak podat  
žádost o vyjádření správcům inženýrských sítí, tak aby nikdo nebyl opomenut  
a aby žádosti jednotlivým správcům nebyly odesílány nadbytečně.
K podání žádosti postačí připojení na internet, běžný webový prohlížeč a tis-
kárna pro vytištění žádostí správcům inženýrských sítí, kteří prozatím neumož-
ňují příjem žádostí elektronickou formou. Ovládání aplikace je jednoduché, 
intuitivní a doplněno nápovědou pro jednotlivé kroky. Více informací o službě 
a dalších připojených městech se dozvíte na http://verejnost.mawis.eu.
Tato služba je dostupná na adrese:  http://cz.mawis.eu/mu-libcicenv/
http://www.libcice.cz/dokumenty/218-navod-na-porizeni-zadost-o-mawis.pdf

Rekonstrukce Sahary zahájena

Dne 19.9.2011 byla zahájena revita-
lizace prostoru panelového sídliště  
Sahara.
Investiční akce města v hodnotě  
5,8 milionu Kč. má za cíl provést 
opravu vnějších prostor sídliště a bude 
zahrnovat zejména opravu asfaltových 
povrchů vozovek, opravu a rozšíření 
parkovacích míst pro vozidla, opra-
vu schodiště z nové na starou Saharu, 
opravu starých a budování nových 
chodníků, odtěžení nekvalitních beto-
nových a asfaltových ploch a násled-
né jejich zatravnění. Město připravuje 
na rok 2012 druhou etapu regenerace  
Sahary, která se bude týkat revitalizace 
zeleně a dětských hřišť. Bude tedy pro-
stor pro náměty občanů při zkultur-
nění venkovních prostor. Děkujeme 
Vám za trpělivost při překonání potíží 
spojených se stavebními pracemi. 
Náš dík patří i SBD Libčice nad Vlta-
vou a Ing. Novákovi, MBA za podporu 
a účinnou pomoc. Celá akce bude do-
končena do konce listopadu 2011.

Pavel Bartoš 
starosta

OZNÁMENÍ O PŘERUŠENÍ 
DODÁVKY ELEKTŘINY

V ulicích U JEZU, HAŠLERO-
VA, CHATY K DOLANŮM, 
POD HRÁDKEM, POD NÁ-
DRAŽÍM, POD KOSTELEM, 

VLTAVSKÁ, KRALUPSKÁ, ZA 
KOVÁRNOU, U ČERNÉ HORY, 
HŘBITOVNÍ, část ZAHRADNÍ, 
STK, NA VRCHÁCH, V PRAŽ-
CE, HOLUBICKÁ, KŘIVÁ, část 
CHÝNOVSKÉ, V AKÁTECH, 

KE KŘÍŽOVATCE, LESNÍ, 
NA VRŠKU, POD HÁJEM, 

KE STUDÁNKÁM, CHATY
11.10., 13.10., 20.10.

od 8:00 do 16:00 hodinMěsto Libčice nad Vltavou nabízí k pronájmu pozemek 
p.č. 160 v KÚ Libčice nad Vltavou o výměře 1486 m2 

vedle katolického hřbitova, který bude možno používat jako zahradu.
Informace podá tajemník města Ing. Roman Dědič, tel. 233 101 653
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Krakow – Polsko
jednodenní adventní výlet

Město Libčice nad Vltavou zve 
na zájezd do Polska.
Sobota 17. 12. 2011
Cena 1.190,- Kč

Odjezd v 00.30 hod., 
zdravotní zastávky. 
Příjezd do Krakova 
v ranních hodinách. 
Prohlídka města, které 
je zapsané na listině 
Světového kulturního 
dědictví UNESCO. 
Prohlídka někdejšího 

hlavního města Polska. Návštěva pahorku Wawel se 
slavnou katedrálou a zajímavým zámkem. Prohlídka 
starého města s poklady gotické, renesanční a barok-
ní architektury – staré hradby s barbakánem, Hlavní 
rynek – největší náměstí ve střední Evropě s Marián-
ským kostelem a tržnicí Sukiennice. Židovská čtvrť 
Kazimierz. 
Návštěva vánočních trhů. Možnost posledních náku-
pů před vánocemi.
Odjezd do ČR ve večerních hodinách. 
Návrat v pozdních večerních hodinách.
Přihlásit se můžete na odboru kultury, kultura@libcice.cz.

Tento článek jsem napsal pro naši mládež, kterou bych 
rád přesvědčil, že naše město je místem s velmi  starou 
historií. Znát vlastní historii je nutné. První písemná 
zmínka o našem městě je v zakládací listině břevnovského 
kláštera z roku 993. Později Libčice náležely ke zbraslav-
skému panství a k panství Nelahozeves.  Historie kolem 
našeho města je však mnohem starší. 
Libčice nad Vltavou, jak známo,  je malé město 
ve Středočeském kraji na trase železnice z Prahy 
do Drážďan. Katastrem obce probíhá  prastará Lu-
žická cesta z Prahy na sever Evropy a není tomu 
tak náhodou. Od pravěku proudilo zboží od jihu 
k severu a naopak.
Na území Libčic se nacházejí evidovaná archeolo-
gická naleziště z období paleolitu, neolitu a doby latenské. 
Významnými archeologickými nalezišti jsou: cihelna Let-
ky, pískovna Chýnov, pole pod Chýnovským hájem a Chý-
novský háj.
Je zřejmé, že s postupem archeologického bádání nás čekají 
v této lokalitě mnohá překvapení. Není divu, že v Libčicích  
a okolí je archeologicky tak rušno. Celá oblast severně od 
Prahy vždy byla hustě osídlena. Jen tři kilometry od města 
se nachází kopec Řivnáč. V pozdní době kamenné  zde bý-
valo významné tzv. výšinné sídliště. Vybudoval ho zde lid 
s kulturou, jejímž poznávacím znakem se staly hliněné ná-
doby s neobvyklým "rohatým" uchem ve tvaru půlměsíce, 
vyčnívajícím oběma hroty vysoko nad okraj nádoby. Tato 
kultura dostala svůj název podle tohoto naleziště  - kultu-
ra řivnáčská. (období 3 000 - 2500 před n.l.) http://www.
uappsc.cz/uappsc/osidleni_rivnace.html
Přibližně v období před 2000 lety, kdy začali do prostoru 
české kotliny pronikat Keltové z kmene Bójů,  kteří  zde 
vystřídali civilizaci z období  tzv halštatské  kultury. Přes 

Hercynský les přicházejí od západu Keltové, aby na mno-
ho staletí v tzv. období kultury laténské (450 př.n.l.  až na 
přelom tisíciletí)  dali českým Keltům vlast. Éra Keltů v Če-
chách končí tragicky v období kolem narození Krista na 
přelomu tisíciletí, kdy Keltové již podlehli tlaku stále sil-
nějších germánských kmenů od severu a Římanů z jihu. 

Českou kotlinu osídlili převážně Markomané  
a v menším počtu byli přítomni  Hermunduři, 
Marsingové a Naristové, aby postupně vytlači-
li Kelty a snad je i asimilovali. Panství Germánů   
na našem území trvalo zhruba do poloviny 6. sto-
letí n.l., kdy se na scéně objevují mocné slovan-
ské kmeny, které po tzv. markomanských válkách 

vstoupily v polovině 6. století po Kristu do relativně 
vylidněné české kotliny.
Více informací o osídlování  prostoru Čech najdete na ad-
rese: http://www.uappsc.cz/uappsc/osidleni.html 
Zájemce o historii si jistě povšimne i důkazů existence dal-
ších kultur. Jen 6 km od našeho města leží Únětice, středis-
ko tzv. kultury únětické (2 200 – 1700/1600 př. n.l.) http://
www.uappsc.cz/uappsc/osidleni_unetice.html,
  a 20 km od Libčic se nachází Knovíz, středisko tzv. kultu-
ry knovízské ( 1 300 - 950/ 920 př. n.l). http://www.uappsc.
cz/uappsc/osidleni_knoviz.html
V okolí města se nacházejí i další významná sídla spjatá  
s českou historií: Levý Hradec,  Budeč, Tursko (Krliš)  
a jiné. Město Libčice nad Vltavou leží ve středu Čech, na 
křižovatce starých stezek, které jsou pevně spjaty  s vět-
šinou  výše uvedených kultur. Je jisté, že výlet milovníků 
historie do města Libčice nad Vltavou a okolí, včetně ná-
vštěvy Středočeského muzea v Roztokách u Prahy,  bude 
jak poučnou, tak příjemnou záležitostí. 

Pavel Bartoš  

Libčice nad Vltavou - křižovatka historických kultur
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Je tomu už pěkná řádka let, kdy  mě libčická škola vypus-
tila do světa, a tak jsem se na to, že se do ní třeba jen na 
pár hodin vrátím a popovídám si s paní ředitelkou, vel-
mi těšila. Se zatajeným dechem a respektem, který v nás 
školy a jejich představitelé  vyvolávají, jsem vstoupila  
do ředitelny v očekávání, že budu jednat s přísnou auto-
ritou, která mi bude  zvýšeným artikulovaným hlasem 
odpovídat na otázky, za které pak klidně mohu dostat sní-
ženou známku……
Ne, ne, nic takového se nedělo. Přijala mě velmi kultivo-
vaná, sečtělá dáma, která se mnou hovořila, pro peda-
goga netypickým, klidným hlasem a  její odpovědi byly 
naprosto jasné, srozumitelné a přesné, tak jak jsme na ně 
zvyklí u lidí, kteří své práci rozumí, jsou pro ni zapálení   
a věnují se jí s láskou.
Protože jsem se s paní ředitelkou setkala poprvé, chtěla 
jsem o ní zjistit něco bližšího, a tak jsem se dozvěděla,  
že studovala dějepis a češtinu v Ostravě, což je na její 
spisovné mluvě nepřehlédnutelné. Do středních Čech ná-
sledovala svého manžela, vědeckého pracovníka, který  
si tehdy našel místo v ÚJF v Řeži u Prahy. Své první peda-
gogické krůčky zahájila na základní škole kousek od Měl-
níka, kde učila 8 let a poslední dva roky zastávala i funkci 
zástupkyně ředitele. Je matkou dnes již dospělých dcer,  
z nichž ani jedna není učitelkou. Starší absolvovala staveb-
ní fakultu a mladší ještě studuje angličtinu. V  době jejich 
dětství  byly právě ony důvodem pro přestěhování rodiny 
do Kralup, aby nemusely složitě dojíždět do škol. Následo-
vala jedenáctiletá éra působení na kralupském gymnáziu, 
která končila v r. 2004, kdy dr. Kuzníková vyhrála výběrové 
řízení  a stala se ředitelkou libčické základní školy.

Proč jste z gymnázia přecházela na základní 
školu, není to trochu krok zpět?
Ne, určitě ne. Byla to pro mě velká životní vý-
zva.  Chtěla jsem zúročit své zkušenosti učitelky  
a zástupkyně na základní škole a vyzkoušet  
si i roli ředitelky.

A nelitujete toho?
Nelituji, i když jsem si tu prožila zpočátku ne-
lehké období, které je už naštěstí za mnou  
a já se dnes mohu těšit z učitelského sboru, s kte-
rým dobře spolupracujeme, což se odráží na na-
šich dobrých výsledcích. Moji kolegové se mnou 
sdílí  názor, že učitel  není zaměstnání, ale poslání, a ten, 
kdo je k němu povolán, tak svou práci vykonává s láskou, 
navzdory její náročnosti, stresu i nevelkému platu. 

Nízké platy učitelů je již mnoho let diskutované téma. My-
slíte, že jsou důvodem malého počtu mužů ve školství?
I to je jeden z možných důvodů, protože pokud se mezi 
muži objeví někdo, kdo by měl zájem a schopnosti vy-

chovávat děti, tak se musí chtě nechtě zamýšlet nad tím,  
zda z učitelského platu uživí ty svoje. Často pak dojde  
k závěru, že si vydělá jinde více a je pro učitelství definitiv-
ně ztracen.
Naštěstí zůstává ještě dost těch povolaných učitelek  
a sem tam se najde i učitel, kteří se odradit nenechají.
Práce s dětmi vás musí především bavit, a pokud tomu 
tak není a dělala byste to jen kvůli penězům, tak se to vý-
znamně odrazí na kvalitě vaší práce a děti vám to dají velmi 
rychle najevo.

Jste z učitelské rodiny? Chtěla jste být odjakživa učitelkou?
Nejsem z učitelské rodiny a chtěla jsem být odjakživa uči-
telkou. Nedovedla jsem si nikdy představit, že bych děla-
la něco jiného.  A dnes mohu objektivně říci, že to byla  
pro mě ta nejlepší volba.

Co vás na učitelství nejvíce těší?
Ovlivňovat a sledovat vývoj a výchovu dětí, ale i růz-
norodost té práce. Nikdy nevíte, co vás který den čeká  
a co budete řešit. Baví mě  potřeba neustálého sebevzdělá-
vání a řekla bych povinnost nezakrnět a nestárnout.

Coby češtinářka si musíte více, než kdo jiný, všímat, řek-
nu to kulantně „moderního“ vyjadřování současné mladé 
generace. Jak zvládáte  frekvenci počeštěných  anglických 
výrazů, kterými děti s oblibou obohacují svou mluvu, 
nebo SMS zprávy prosté jakékoli gramatiky a vulgarismy,  
které se nestydí používat dokonce i děvčata?
To víte, že mi to žádnou radost nedělá a pokud na něja-
ké slangové výrazy narazím ve školních zápiskách, tak je 
pochopitelně opravuji a totéž vyžaduji  i od ostatních pe-

dagogů. Vulgární mluvu v žádném případě netolerujeme.   
Alespoň na půdě školy to můžeme ovlivnit, ovšem,  
co se děje za školou, je mimo náš dosah a tam musí zapůsobit 
rodina, popřípadě společnost jako taková. Děti bohužel málo 
čtou a  s oblibou sledují  soukromé TV kanály, kde si s češti-
nou moc starostí nedělají, čímž se  hovorový jazyk rázem stá-
vá normou, s kterou pak ve škole svádíme nerovný boj.

Rozhovor s PaedDr. Dagmar Kuzníkovou 
– ředitelkou základní školy
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Rodina a škola se musí na výchově dítěte shodnout a spo-
lupracovat. Zaslechla jsem v médiích, že se na některých 
školách podepisují jakési smlouvy s rodiči a posléze se 
kontroluje jejich plnění. Existuje to i u vás?
To je novinka letošního školního roku, kterou připravilo 
ministerstvo a zkušebně  zavedlo  na několika vybraných 
školách. My něco podobného ale děláme již dávno, jen to 
nenazýváme smlouvami. V podstatě se jedná o domluvu  
s rodiči o společném postupu při výchově jejich dítěte.

Týká se to všech dětí, nebo jen těch, které mají nějaký pro-
blém?
Jen těch problémových a nemusí se jednat vždy o ty nejzá-
važnějších excesy, stačí  časté zapomínání pomůcek nebo 
domácích úkolů, popřípadě nějaké kázeňské přestupky.  
S rodiči to probereme, hledáme řešení a očekáváme jejich 
součinnost.

Sepíše se to?
Ano, výchovný poradce o tom vypracuje zápis a rodiče do-
stanou kopii. Obvykle to pomůže.

Máte  výchovného poradce na plný úvazek?
Ne, to bychom nezaplatili. Výchovným poradcem je jeden 
z učitelů, který má k tomu patřičné vzdělání v podobě spe-
cializovaného školení.

V letáku, který jste vydali pro tento škol-
ní rok, jsem se dočetla, že máte, kromě 
jiných zvláštních funkcí nad rámec běž-
né výuky, také protidrogového preven-
tistu.  Objevují se mezi žáky drogy? Mu-
seli jste už něco takového na základní 
škole řešit?
Naštěstí žádné drogy, ani  alkohol.  
Co se děje mimo školu neovlivníme,  
ale ve škole jsme dosud žádný incident  
s drogami nebo alkoholem řešit nemuseli. 

Je tato škola způsobilá i pro výuku hen-
dikepovaných dětí, třeba na vozíčku?
Jsme škola otevřená všem, takže ano. 
Momentálně tu máme dvě děti se zdra-
votním postižením a obě mají svou vlast-
ní asistentku.

Nevšimla jsem si, že by tu byl výtah. Jak se dostane dítě  
na vozíčku do 1. patra?
Máme bezbariérové přízemí a dívence, která chodí do os-
mičky, se zdravotní stav zlepšil natolik,  že se do prvního 
patra dostane o berlích s dopomocí. Je dojemné sledovat, 
jak se o ni dokážou postarat i její spolužačky.

Zahlédla jsem na vašem stole přímo libčickou žákovskou 
knížku, kterou jsem ještě nikdy neviděla.
To je naše letošní novinka, z které má celý učitelský sbor 
velkou radost. Před prázdninami jsme dospěli k názoru,  
že ta státem vydávaná žákovská knížka je pro nás nevyho-
vující, tak jsme si navrhli svoji vlastní.

To se smí? Já jsem žákovskou vždy považovala za nepře-
nosnou stejně tak jako občanku, a běda tomu, kdo by v ní 
cokoli měnil.
Žákovská knížka musí splnit základní požadavek, a to in-
formovat rodiče o prospěchu a chování jejich dítěte. Pokud 
toto splníme, žádná norma nebo zákon nám nepřikazuje, 
jak má tento doklad vypadat.

Mohu se zeptat, kde jste na ni vzali? Od ministerstva asi 
těžko, když vydává tu svou?
S laskavým svolením donátora zde mohu zmínit, že nám 
její vydání, které nám pokryje tři roky, zaplatila paní  
Bělohradská prostřednictvím své firmy, která v Libčicích 
provozuje STK.  Bez její finanční pomoci bychom si naši 
vlastní žákovskou knížku nikdy nepořídili.

A v čem je lepší?
Kromě obvyklých částí, jako jsou základní kontakty  
na školu, údaje o žákovi, rozvrh hodin a omluvný list,  
zde máme dvě stránky pro hodnocení chování, kolonky, 
kam zapisujeme neplnění domácích úkolů, pozdní přícho-
dy, pak tu máme několik volných listů pro různá sdělení 
rodičům, a především dostatečný prostor pro průběžné  
známkování žáka,  které jsme rozšířili o čtvrtletní hodno-
cení výkonů v jednotlivých předmětech, včetně sebehod-

nocení žáka. Tato žákovská knížka do-
hromady s vysvědčením dává  rodičům  
podrobný celoroční přehled o prospěchu 
i chování jejich dítěte.

Sebehodnocení žáka? Co to je za novin-
ku? To žáček inkasuje nedostatečnou,  
s čímž zásadně nesouhlasí, a přepíše si ji 
na dostatečnou?
Ne tak docela. Jedná se o slovní sebehod-
nocení za práci v jednotlivých předmě-
tech za celé čtvrtletí. Žák si může vybrat 
ze 4 možností: snažím se a zvládám, sna-
žím se a nezvládám, nesnažím se a zvlá-
dám a nesnažím se a nezvládám.

„Nesnažím se a zvládám“ mi připadá 
jako ideální varianta,  ale pro tento roz-
hovor vybírám  „snažím se, ale už nezvlá-
dám“,  protože  na  dvě stránky v Libčic-

kých novinách se mi bohužel více nevejde.
Škoda, ale musím příjemné povídání  s paní ředitelkou 
místní základní školy ukončit, doufat, že není naše po-
slední, a vzkázat rodičům i jejich školou povinným dětem, 
že jim krásně rekonstruovanou školu, kde se nad rámec 
základního vzdělání mohou naučit vařit, šít, pracovat  
v dílně, ovládat počítač, zkoumat svět mikroskopem, hrát 
divadlo dokonce v anglickém jazyce a k tomu si  na chodbě 
koupit dobré pití v automatu a ve školní jídelně mít kro-
mě oběda i  čerstvou svačinku, mléko nebo ovoce, upřímně 
závidím.  
    Hannah Bartíková
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Nové knihy 

Ten, kdo zavedl dodnes platný kalendář s přestupnými 
roky, byl starořímský císař Gaius Julius Cézar, který ovšem 
svůj kalendář o mnoho nepřežil. V době jeho smrti platil 
přesně 14 měsíců a 15 dní. A pak ještě víc než 16 století. 
Proč byl změněn? A proč vlastně vznikl?
Zpočátku se lidé řídili podle Měsíce a objevení úzkého srp-
ku na večerní obloze oznamovalo začátek kalendářního 
měsíce. Bylo to prosté, ale mělo to vadu. Měsíce nejenže 
nebyly stejně dlouhé, ale především období takových 12 
měsíců trvalo kratší dobu, než za jakou se vystřídala všech-
na roční období. Střídání ročních období totiž nesouvisí  
s Měsícem, ale s každoroční cestou Slunce souhvězdími 
zvěrokruhu. Země vykonává dva základní, na sobě ne-
závislé pohyby: obíhá kolem Slunce, a to jednou za rok, 
přesněji za 365 dní, 5 hodin, 48 minut a 46 sekund, a otáčí  
se kolem své osy, čímž určuje délku dne. Době, která uply-
ne mezi dvěma rovnodennostmi, se říká tropický rok, kte-
rý nám určuje přesný kalendář. 
Všechny kalendáře v historii užívaly celý počet dnů v roce. 
Ve starém Římě ho zavedl Julius Cézar, a proto se mu říká 
juliánský. Vypracoval ho Cézarův dvorní astronom, Řek 
Sosigenes, a na svou dobu byl skutečně výjimečný. Začal 
platit 1. ledna 45 př.n.l. a v Evropě platil - až na výjimky - 
do konce 16. století. Juliánský kalendář se však předcházel, 
každý rok o 11 minut a 14 vteřin. V 16. století už rozdíl či-

nil víc než 10 dní, a tak bylo zapotřebí udělat změnu.Toho 
se ujal papež Řehoř (Gregorius) XIII, který vypsal kon-
kurs na nový kalendář. Zvítězil návrh profesora matema-
tiky Luigiho Lilia. Gregoriánský kalendář rovnou vynechal 
10 dní, o které se za tu dobu předešel kalendář juliánský.  
V nejkatoličtějších zemích Evropy provedli tento skok  
v roce 1582. Čechy a Morava přešly na gregoriánský ka-
lendář v roce 1584. V protestantské části Německa roku 
1700 a ve Velké Británii ještě o 52 let později. V Rusku  
až roku 1918. Proto pověstná bolševická revoluce, tzv.  VŘSR,  
proběhla  podle  juliánského  kalendáře  sice koncem října, 
ale slavit se musela už podle kalendáře gregoriánského,  
a to počátkem listopadu.
Gregoriánský kalendář také nevyřešil všechno. Dva zá-
kladní problémy však ano. 11 minut a 14 vteřin rozdílu 
mezi rokem tropickým a juliánským odstranila dohoda, 
že přestupné roky na konci století platí pouze tehdy, je-li 
letopočet dělitelný čtyřmi sty. I přesto vznikne za tři a půl 
tisíce let v kalendáři rozdíl jednoho dne. Proto matematik 
Luigi Lilio spočítal, a papež Řehoř XIII ustanovil, že rok 
4840 nebude přestupný. Doufejme, že se toho naše civili-
zace dožije.
        
 Evelýna

Mahler, Z.: Muž, který přežil Lidice, Jota 
2011
Hoffman, P.: Čtyři poslední věci, KK 2011, 
pokračování Levé ruky boží
Low, R.: Vetrybí cesta, BB art 2011
Gerritesen, T.: Chirurg, Knižní klub 2011
Hejzlar, J.: Na řece, Knižní klub 2011
Leman, K.: Sourozenecké konstelace, Portál 2008
Pagnol, M.: Jak voní tymián, Vyšehrad 2008
Mantel, H.: Wolf Hall, Argo 2010
Pergaud, L.: Knoflíková válka, komix, CooBoo2011
Falcones, I.: Katedrála moře, Argo 2008

Pokud máte pocit, že jste selhali, neboť měsíc září je v rodinách s dětmi 
srovnatelný už pouze s Vánocemi, doporučuji toto: v knihovně si půjčit 
Knoflíkovou válku. Útlý komixový spisek si odneste do cukrárny, 
tam se posaďte a nechte si připravit kávu. Touto kombinací přijdete na to, 
že jste na správném místě, totiž v Pohádce, kde „fšicy Velvaráci sou  xyndl“.
                                           

                                                                                          Šárka Sekerová

Keramická dílna 
ve Školičce 

Máváček
Opět zveme všechny rodiče  

s dětmi, kteří se nebojí fanta-
zie, aby si přišli vyzkoušet svou 
dovednost při keramické dílně. 
Termín konání je v úterý 
11. října od 15:30 hodin.

Naďa Šindelářová

Program 
Klubu seniorů

   5.10. Soutěž s písničkou
12.10. Posezení u kávy 

19.10. Stolní hry
26.10. Posezení u kávy

PROMĚNY KALENDÁŘE, 
ANEB PROČ BYLA ŘÍJNOVÁ REVOLUCE V LISTOPADU
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Milé maminky, 
léto skončilo, je tu říjen a s ním začíná konečně i MC Malina fungovat naplno. 
Pro vás a vaše děti už máme připravený bohatý program na dlouhá podzimní  
a zimní dopoledne. Připojte se k nám!
Každé  pondělí od 9:00 cvičíme v Sokolovně s Katkou a Janou. Cvičení je určeno 
pro již chodící děti a jeho cílem je rozvíjet psychomotorické dovednosti našich 
nejmenších pro ně zábavnou formou. Díky penězům vybraným na hodinách  
za minulý školní rok se podařilo dokoupit barevné kužely, tyče k jejich spojová-
ní a házecí kroužky.
V úterý od 9:30 se scházíme v ZUŠ a společně s Kristýnou objevujeme svět 
kolem nás. Hodiny jsou tematicky zaměřené, doplněné zpěvem a pohybovými 
hrami a určené pro děti od dvou let. 
Přihlásit se můžete na email benesova.k@email.cz .
Na čtvrtky od 9:30 si připravila Lenka tvořivé dílničky. Společně budeme opět 
malovat, lepit, stříhat, modelovat… Na tyto hodiny se prosím přihlaste pře-
dem na email lenka.coufalova@volny.cz , aby byl zajištěn dostatečný počet vý-
tvarných potřeb.  Tvořivé dílničky pro děti chodící do školky Lenka připravuje  
i na čtvrteční odpoledne – více informací na uvedeném emailu.
Na čtvrtek 13. října pro vás Jana za podpory místního koupaliště chystá „Draki-
ádu“. Více informací se dozvíte na letácích před akcí.
Na závěr bych ještě chtěla poděkovat Simoně Šímové a firmě Accon Group, 
díky jejichž podpoře jsme mohli na konci léta uspořádat „1. ročník dětské letní 
olympiády naruby“ a v září bazárek podzimního a zimního oblečení.  
Přejeme vám pěkný a prosluněný podzim a těšíme se na setkání s vámi i vašimi 
dětmi.

Za MC Malina Radka Čmelíková
mcmalina@seznam.cz

Program na říjen:

5.10. 2011 středa od 16 – 20 hod. 
Podzimní aranžmá s Karolínou – 
dílna je určena pro děti i dospělé 

(pro děti jsou připraveny 
jednodušší variace), 

cena za materiál 100,- Kč

9.10. 2011 neděle od 15 hod. 
Ukázka výcviku služebních psů 

Policie ČR – Kladno 

13.10.2011 čtvrtek  od 16 hod. 
Drakiáda s MALINOU, 

výtvarná dílna na vyrobení dráčků 
a vypuštění do oblak, 

podvečerní opékání buřtů

14.10.2011 pátek od 21 hod. 
ROZLVŇ TO s ABBOU,  

diskotéka od 18 let, 
vstupné 30,- Kč

21.10.2011 pátek od 19 hod. 
Taneční zábava k tanci 

a poslechu hraje MEMPHIS 2, 
vstupné 50,- Kč

27.10.2011 čtvrtek od 15 hod. 
Halloween dílna 

- dýňování s podvečerní 
diskotékou pro děti 

27.10.2011 čtvrtek od 21 hod. 
ROZLVŇ TO na Halloween párty 

vstupné v maskách zdarma, 
ostatní 30,- Kč

Drobná rekapitulace po dvou letech fungování
Ordinace se rozběhla velmi dobře, rychle jsme získali dostatečný počet 
pacientů a fungujeme plně bez obtíží.  Maminky, i ty budoucí,  co čekají  
mimika,  se ale nemusí obávat,  kapacita ordinace samozřejmě  ještě 
umožňuje přijímat nové pacienty a všechny rádi uvítáme. 
Lze se registrovat i online na našich stránkách ( www.terapiedeti.cz). 
Tam si také můžete přečíst další aktuality z ordinace.
Od ledna 2012 bychom chtěli upravit ordinační hodiny. 
Každý den kromě středy  bude ordinace otevřena od 8 do 13 hod. 
a ve středu pak od 12 do 18 hod. Reflektujeme požadavek rodičů, 
aby se v pondělí začalo ordinovat již od rána  a pro školní starší děti 
prodloužíme odpolední hodiny ve středu.
Ráda bych v průběhu příštího roku rozběhla i terapeutické poradenství 
- rodinnou terapii.
Samozřejmě plánujeme také pár přednášek ve školce.
Přeji všem rodičům a dětem hlavně zdraví a pěkný podzim. 

MUDr. Miroslava Kuglerová
Ordinace pro děti a dorost, Libčice nad Vltavou

www.terapiedeti.cz

MC Malina

Zprávy z pediatrické ordinace

Společenské
a kulturní centrum 

Na koupališti
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Po téměř dvouměsíční přestávce se opět setkáváme na stránkách 
Libčických novin v rámci našich pravidelných historických tou-
lek. Tentokrát bych rád věnoval připomenutí osobě, která bude 
pravděpodobně pro většinu z Vás možná zatím pravděpodobně 
neznámou. A ačkoliv se tento příběh ani nijak nevztahuje k mě-
síci říjnu, přesto si myslím, že je vzhledem k událostem poslední 
doby velice aktuální. Ukazuje především, že skuteční hrdinové 
bývají většinou dlouho polozapomenutí. Navíc dokládá, že ani 
k dnešnímu získání statusu hrdiny nemusí být nutnou podmín-
kou například podříznutí omámeného a spoutaného člověka. 
Ale začněme pěkně od počátku, vlastně jsme ještě ani nezmínili 
jméno, tedy Josef Bryks, MBE, narozen 18. března 1916 v malé 
obci Lašťany u Šternberka, zemřel 12. srpna 1957 ve vězeňské 
nemocnici uranového dolu Rovnost v Ostrově nad Ohří na Já-
chymovsku. Ano, i tak by se daly zestručnit údaje o člověku,  
jehož osudy by vydaly na několik románů. 
Josef Bryks se po maturitě na obchodní akademii a absolvování 
prezenční vojenské služby rozhodl pro kariéru vojáka z povo-
lání. Nastoupil na Vojenskou akademii v Hranicích na Moravě, 
po jejímž absolvování byl vyřazen v hodnosti poručíka letectva. 
Právě tato zbraň mu učarovala tak jako mnoha jiným, ostatně 
nebylo divu, své kouzlo létání neztratilo dodnes. Bolestně pro-
žíval mnichovské trauma i následnou okupaci a vznik protekto-
rátu v březnu 1939. Právě totiž letectvo jako elitní zbraň armády, 
jehož příslušníci procházeli nejtvrdším výběrem, bylo nejvíce 
prodchnuto masarykovskými ideály. Nepřekvapí proto, jak vel-
ké procento z nich volilo dobrovolný odchod do exilu s vidinou 
boje za osvobození okupované vlasti. Stejně tak i Josef Bryks, 
který se s potupnou kapitulací nedokázal nikdy smířit, ostatně 
v budoucnu to potvrdí ještě několikrát. Uprchnout z protekto-
rátu se mu podařilo na počátku roku 1940, po následné složité 
anabázi přes Maďarsko, kde byl zadržen a uvězněn, ale podařilo 
se mu uprchnout, přes Jugoslávii, Řecko, Turecko a Sýrii se do-
stal až do Francie. Zde byl prezentován počátkem května 1940 
a opětovně přijat do letectva. Rychlý spád událostí a následné 
zhroucení Francie zapříčinily, že do bojů zde, tak jako mnoho 
jiných Čechoslováků, již zasáhnout nestačil. Spolu s ostatními 
tedy evakuoval do Velké Británie, kde vstoupil do řad královské-
ho letectva RAF. V jeho rámci působil převážně u 242. stíhací 
perutě. 17. června 1941 se nevrátil z ofenzivního operačního letu 
nad okupovanou Evropou. Bryksův Hurricane Mk. IIB byl se-
střelen, Josef Bryks se stačil zachránit a opustil hořící stíhačku  
na padáku. Není jistě bez zajímavosti, že jeho tehdejším soupeřem 
byl jeden z nejúspěšnějších pilotů německé Luftwaffe a pozdější 
generál Adolf Galland. Po úspěšném seskoku vedla cesta Josefa 
Brykse do německého zajateckého tábora. A ani zde nerezigno-
val, ba právě naopak, celkem pětkrát se pokusil o útěk a německé 
dozorce dováděl doslova k šílenství. Právě za statečné chování  
v zajetí byl později vyznamenán Řádem britského impéria 
(MBE). Po návratu ze zajetí musel ještě doléčit svá zranění,  
pak ho čekal návrat do osvobozené vlasti. Nevracel se již sám, ale 

se svou anglickou manželkou Trudie  
a touhou již nikdy nezažít válku. Do-
zvuky zranění z války mu již nedo-
volovaly aktivně létat, a tak se major 
Josef Bryks stal učitelem angličtiny 
a letecké teorie v Leteckém učilišti  
v Olomouci. Přichází únorový pře-
děl, který pro Josefa Brykse jako bý-
valého západního pilota a navíc ještě 
důstojníka předválečné armády zna-
menal pád. Nebyl v tom sám, týkalo 
se to až na velice řídké výjimky všech 
příslušníků západního odboje, tedy 
lépe řečeno těch nejdříve, následoval 

i východní odboj a bývalí Španěláci. Smrtelné sémě rozděleného 
světa bylo zaseto s příkladnou důsledností a Čech začal být opět 
Čechu nejzavilejším nepřítelem. Josef Bryks byl zatčen již počát-
kem května 1948 v souvislosti s StB vyprovokovaným útěkem 
divizního generála a bývalého velitele našich letců ve Velké Bri-
tánii RNDr. Karla Janouška. Bryksově anglické manželce se spolu  
s jejich dcerou podařilo opustit republiku, bohužel Josef Bryks již 
brány vězení neopustil. Dovolím si citovat slovníkem padesátých 
let, z kterého dodnes běhá mráz po zádech, nejprve byl odsouzen 
na 10 let těžkého žaláře za zločin přípravy úkladů, zločin zběh-
nutí a pokus zločinu vojenské zrady. Josef Bryks, zvyklý se rvát 
s osudem, se nevzdával a pomýšlel opětovně na útěk, zkušeností 
měl dost již z nacistického zajateckého tábora. Bohužel útěk byl 
prozrazen a Josef Bryks dostal k původně vyměřenému trestu 
ještě dalších dvacet let navíc, brány vězení by se mu tak měly ote-
vřít až roku 1978… Ačkoliv se režim snažil, nepodařilo se mu 
nikdy Josefa Brykse zlomit. Výkon trestu vykonával střídavě na 
Borech, Leopoldově i v pracovních táborech v jáchymovských 
dolech. A právě v posledně jmenovaném se stal paradox. Ty tam 
byly věčné boje s dozorci, Josef Bryks vysoce překračoval vysoké 
pracovní normy a plnil skoro na 140%. Z takto krvavě vydřených 
peněz z vězeňské nádenické práce chtěl podporovat svého sta-
rého otce a dceru. Tělesné strádání i dozvuky válečných zranění  
si však vybraly svou daň a Josef Bryks umírá v noci z 11. na 12. 
srpna 1957 ve vězeňské nemocnici na infarkt. Zemřel v pouhých 
41 letech, z nichž třináct strávil za ostnatým drátem, čtyři v  lá-
grech německých a devět v komunistických. Tak se totiž tehdy 
národ odvděčoval pravým hrdinům, kteří za jeho svobodu nasa-
zovali své životy. Rodině nebylo povoleno dokonce ani pohřbení 
těla. Rehabilitace se tak Josef Bryks dočkal až po změně poměrů 
po roce 1989. Ačkoliv mnohokráte utíkal, nikdy za ním nezůstali 
mrtví, navíc nevinní mrtví. Ano ta skrytá narážka proběhla již 
na začátku našeho vyprávění.  Závěrem bych rád i touto cestou 
poděkoval PHDr. Jiřímu Rajlichovi, který má jako vojenský his-
torik lví podíl na tom, že příběh Josefa Brykse, spolu se stovkami 
dalších, neupadl v zapomnění.                                                                                                                     

David Majtenyi

Libčické noviny, měsíčník,vydává Městský úřad v Libčicích nad Vltavou, nám. Svobody 90, Libčice nad Vltavou 252 66, 
www.libcice.cz, podatelna@libcice.cz, kultura@libcice.cz. IČO: 241 407, evid. č. MK:  ČR E 12222. 

Za obsahovou správnost odpovídají autoři příspěvků. Redakční rada: Ing. Pavel Bartoš, MBA, Hannah Bartíková, Evelýna Čížko-
vá, Ing. Vladimír Urbánek,  Mgr. Ludmila Zajícová. Grafické zpracování, administrace, inzerce a foto: Eva Čermáková. 

Tisk: KC Solid Rokycany. Uzávěrka vždy k 15. dni v měsíci. Náklad 700 ks, cena 5,- Kč.

Jeden polozapomenutý lidský příběh, 
aneb kdo je v dnešní době vlastně hrdina?



strana 9www.libcice.cz

Pro spokojený život psů a koček, pro jejich zdravý růst a vývoj 
je jim třeba zajistit určitou péči. Kromě správného krmení plno-
hodnotným krmivem, ošetření proti vnitřním a vnějším parazi-
tům, péče o chrup, uši, drápky a dostatečný pohyb, je také nutné 
pravidelné očkování.

Proč očkovat?
Očkování se provádí jako ochrana a prevence před řadou ne-
bezpečných virů a bakterií, které ohrožují psy a kočky po celý 
život. Jsou to nemoci, které mohou způsobit vážná onemocnění 
a nezřídka i smrt zvířete. Musíme si uvědomit, že některé z virů  
a bakterií, jako vzteklina, leptospiróza a tetanus, jsou přenosné 
i na lidi a mohou zanechat trvalé následky, u vztekliny i smrt. 
Proto je vždy lepší prevence než léčba a zodpovědný majitel bere 
vakcinaci jako samozřejmost. Zvýšené množství nevakcino-
vaných psů a koček zvyšuje i pravděpodobnost výskytu nákaz,  
a proto by se nemělo podceňovat. 

Je očkování drahé?
Je nutné si uvědomit, že očkování je to nejmenší, co můžeme 
jednou za rok pro svého miláčka udělat. Cena za očkovací látku  
je vždy jenom nepatrný zlomek toho, co stojí léčba nemoci, proti 
které se očkuje. Léčba navíc nemusí být úspěšná nebo může mít 
následky, které pak výrazně zvýší cenu za další podpůrnou léčbu.

Kdy a jak očkovat?
Štěňata začínáme očkovat ve věku 6 týdnů, koťata ve věku  

8 týdnů. Očkování se opakuje 3 - 4 
týdny po prvním očkování, s tím 
že u nového očkování je spektrum 
ochrany rozšířeno o další nemo-
ci. Většina základních očkování  
u štěňat je nejčastěji kombinací virů  
a bakterií. Ve věku 12 -15 týdnů 
je nutné očkovat jak štěňata,  
tak koťata proti vzteklině. U psů je očkování proti vzteklině  
povinnost ze zákona. U koček povinné není, ale z hlediska  
našeho bezpečí se doporučuje. Po splnění základního očkování  
je nutné udržovat dostatečnou hladinu protilátek a očkovat pra-
videlně každý rok.

Proti čemu všemu se nejčastěji očkuje?
U psů je to psinka, parvoviróza, infekční zánět jater, parainflu-
enza , leptospiróza a vzteklina. V poslední době narůstá u psů 
výskyt případů boreliózy, proto se u mysliveckých psů nebo  
u psů, kteří se pohybují u koní, doporučuje očkování proti bore-
lióze a proti tetanu.
U koček je to panleukopenie, caliciviróza, infekční rhinotracheiti-
da a vzteklina. Navíc lze kočky nechat očkovat i proti virové leuke-
mii, virovému zánětu pobřišnice, pohrudnice a chlamydiím.
        

MVDr. Julius Punka
Evelýna

Závody autíček 

na dálkové ovládání

Vakcinace psů a koček

Srdečně zveme ve čtvrtek 27. října v 16:00 hodin 
na slavnostní položení věnců u příležitosti 

Dne vzniku samostatného československého státu.
16:00 hodin - pomník na náměstí Svobody

16:30 hodin - pomník v Letkách
16:45 hodin - pomník Vltavská ulice

Město Libčice nad Vltavou zve na

HELLOWEEN
 

na koupališti

čtvrtek 27. 10. 
od 15:00 hodin

Dlabání dýní
(přineste si vlastní náčiní)

Pečení topinek s česnekem
Helloweenské kostýmy odměníme

sobota 22. 10. 

od 13:30 hodin

„Nezáleží vždy na síle a typu vozu, ale hlavně na obratnosti řidiče.“

pořádá město Libčice n. Vlt. 
a cukrárna Pohádka

zápis od 12:30 do 13:30 hodin

v CUKRÁRNĚ POHÁDKA

Milovníci adrenalinu neváhejte a přijďte si zasoutěžit.
Připraveno je několik kategorií.

Odnesete si pohár a sladkou odměnu.
Závod je otevřen pro všechny od 3 do 103 let.
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Od 1. 9. 2011 začala základní škola realizovat nový projekt nazvaný  
 „Šablony pro Libčice“ v rámci projektu EU Peníze školám. Škola získala na dva roky 1 085 136,00 Kč, 
které využije na individualizaci výuky v českém jazyce, matematice a angličtině v některých třídách, kde 
je větší počet žáků. Dochází tedy k dělení 3., 4., 5., 6. třídy v jedné hodině českého jazyka, matematiky  
a v šesté třídě také v anglickém jazyce. Žáci jsou podporováni v rozvoji svých individuálních schopností 
v oblasti matematické a čtenářské  gramotnosti, v kritickém vyhodnocování informací.
 Dále jsou zavedena do výuky přírodovědná praktika, která povedou k posilování empirických činností 
žáků ve výuce přírodovědných předmětů. Jedna šablona je věnována prevenci rizikového chování. Jejím cílem je minimalizovat 
výskyt rizikového chování u žáků prostřednictvím programu specifické primární prevence, který je zaměřen na zlepšení sociálního 
klimatu ve škole. Šablony nám rovněž umožní doplnit některé specifické pomůcky, na které nemáme finanční prostředky v rámci 
státního rozpočtu. Nezapomněli jsme také na další vzdělávání pedagogických pracovníků nejen v cizí jazycích, ale také i v hlavních 
předmětech. Projekt bude ukončen k 30. 6. 2013.

                                         PaedDr. Dagmar Kuzníková
ředitelka školy

Vážení rodiče a příznivci školy, milé děti!
Dovolte mi, abych vás informoval o současném dění i blízké bu-
doucnosti libčické základní umělecké školy. V současné době 
navštěvuje naši školu maximálně povolený počet 420 dětí. Jen  
v Libčicích činí celkový počet žáků více než 250, ostatní se vzdě-
lávají v našich pobočkách v Horoměřicích, Velkých Přílepech  
a Holubicích. Naše výuka probíhá rovněž v libčické i přílepské 
mateřské škole, takže v současné době vyučujeme na šesti růz-
ných místech v počtu 23 pedagogů.
Základní umělecká škola Libčice nad Vltavou vyučuje žáky v hu-
debním, výtvarném, tanečním a literárně–dramatickém oboru. 
Studium probíhá nejprve formou přípravné dvouleté výcho-
vy pro děti ve věku 5 - 7 let, poté následuje sedmiletý I. stupeň  
(7 -14 let) a čtyřletý II. stupeň 14 - 18 let. 
Pro nejmenší děti poskytuje naše škola prostory Mateřskému 
centru Malina, které u nás v dopoledních hodinách již poněko-
likáté pořádá tvořivé úterní tematické hodiny s názvem "Pozná-
váme svět kolem nás", doplněné zpíváním a pohybovými hrami. 
Každý čtvrtek dopoledne ještě probíhají tvořivé dílničky věno-
vané především malování, lepení, stříhání, modelování a dalším 

činnostem. Odpoledne budou 
tvořivé dílničky připraveny i pro 
děti z mateřské školy. Více infor-
mací naleznete na mcmalina@
seznam.cz.
Nejdůležitější událostí letošní-
ho školního roku pro nás bude 
nejspíše ta skutečnost, že učitelé 
dotvoří svůj vlastní, a především 
svébytný, školní vzdělávací program.
Na tom by však nebylo nic tak zvláštního, pokud by naše ško-
la nebyla zároveň odbornou pilotní školou, která stála při zro-
du tvorby klíčového celostátního dokumentu s názvem Rám-
cový vzdělávací program pro základní umělecké vzdělávání,  
a troufám si tvrdit, že se tak alespoň v našem kraji stala jednou  
z nejvěhlasnějších uměleckých škol. Náš tým je z velké části 
proškolen v oblasti lektorských a komunikačních dovedností  
a je díky tomu pro ostatní umělecké školy velice důležitým zdro-
jem informací. 
Během července proběhla již čtvrtá letní výtvarná dílna, druhá 

a i když ani během nich nebyla školka zcela opuštěna, protože 
probíhala rekonstrukce kotelny, výměna herních prvků na škol-
ním hřišti a jiné menší opravy, ten pravý ruch nastal 1. září.
Do školky nastoupili nováčci a spolu s nimi i „staří mazáci“. Jedni 
si zvykají na úplně nové prostředí, jiní zase na změny, které při-
šly po prázdninách. Zvláště pro nové děti je nástup do mateřské 
školy velkou změnou. Často se jedná o úplně první odloučení 
od rodičů, a tak se neobejde bez slziček. Adaptační období má 
u každého dítěte jiný průběh a v žádném případě by se nemělo 
podceňovat ani uspěchat.
I „staří mazáci“ si musí zvykat – opouští prázdninovou poho-
du a musí přivyknout každodenním povinnostem. Vzhledem  
k naplněnosti tříd (23 – 25 dětí) lze velmi obtížně vycházet vstříc 
potřebám jednotlivců a den ve školce se pro děti stává stejně ná-
ročným jako den v ZŠ pro školáky. Musí se přizpůsobovat kolek-
tivu, respektovat daná pravidla a přitom se musí naučit i prosadit 
své „já“.
V letošním školním roce bychom se ve školce chtěli také zamě-
řit na děti se specifickými potřebami, protože stále přibývá dětí  

s různými poruchami, ale i dětí 
talentovaných. Pro tyto děti bu-
dou zpracovány individuelní plány  
s upraveným obsahem vzdělávání.
Všechny děti bude v průběhu roku 
čekat mimo naplňování základních vzdělávacích cílů i řada do-
plňujících aktivit, jako jsou výlety, exkurze, návštěvy divadel, 
kroužky apod.
Velká pozornost bude věnována environmentální výchově, pro-
tože mateřská škola je zapojena do celostátní sítě „Mrkvička“. 
Jedná se o sdružení ekologické výchovy, které soustavně usilu-
je o kvalitní a trvale se zlepšující zařazení ekologické výchovy  
do života mateřských škol.
Snad i letos se podaří, aby děti byly ve školce spokojené a chodily 
do školky rády.

Zdeňka Frantová
ředitelka školy

Prázdniny jsou za námi, 

Šablony pro Libčice

Základní umělecká škola Libčice nad Vltavou informuje…
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letní kytarová dílna a prvně též s velkým úspěchem i letní foto-
grafická dílna. Jelikož se nám úžasně rozehrál náš školní orche-
str Komoráček, plánujeme pro něj během konce měsíce srpna 
2012 týdenní soustředění s přizváním našich hráčů na dechové 
žesťové nástroje, kteří budou zároveň základním kamenem nově 
vznikajícího školního dechového orchestru.

Bližší informace o chodu naší školy naleznete na www.zuslibcice.
cz, na telefonních číslech 736 600 358 (ředitel školy), 739 439 408 
(zástupce ředitele školy),  739 439 399 (hospodářka školy) nebo 
osobně v sídle školy v Letecké ulici 441.

Luboš Harazin
ředitel školy

Šplh na laně bez přírazu neboli bez po-
moci nohou, které musel  kdysi sportovec 
udržet v přednosu, byl olympijskou disci-
plínou už na prvních hrách novodobé his-
torie, kdy se šplhalo do výšky 14 metrů. 
Kromě dosaženého času se tehdy  hodno-
til  i styl provedení. V r. 1904 na III. olym-
pijských hrách byla délka lana  zkrácena  
téměř o polovinu - na 7,62 metrů. Potřetí 
se objevil šplh na olympiádě až v r. 1924   
v Paříži, ovšem jako součást gymnastic-
kého víceboje s mírně pozměněnými pra-
vidly. Závodník už nemusel držet nohy  
v přednosu a délka lana se zaokrouhlila 
na 8 m. Naši tehdejší gymnasté považovali 
šplh jen za zábavný druh posilování, přes-
to v Paříži významně zasáhli do celkového 
pořadí. Olympijské zlato získal dnes již le-
gendární Bedřich Šupčík a bronz Ladislav 
Vácha. 
Je to právě Bedřich Šupčík a jeho memori-
ál, kterým v r.1993 byla tato sportovní dis-
ciplína v Čechách vzkříšena a každoročně 
se koná několik závodů včetně mistrovství 
republiky.
Nová doba – nová pravidla. Šplh je dnes 
samostatná disciplína a  styl provedení  
se už nehodnotí. Jediným kritériem hod-
nocení je čas. Závodník začíná ze sedu 
na zemi pod lanem a na zvukový signál 
začne šplhat jen za pomoci, jak jinak než 
„vypracovaných“, paží. Nohy už nemusí 
držet v elegantním přednosu, ale  může 
jimi mrskat dle libosti, jen se jimi ne-
smí  při startu dotknout země a při šplhu 
lana. V cílové metě stiskne spínač, kterým  
si zastaví měřič  času. Tím jeho závod 
končí. Za jak dlouho a jak se dostane dolů,  
už nikdo nehodnotí.
Děti,  ženy a dorostenci šplhají do výše 
4,5 m. Pro muže existují závody na lanech 
různých délek: 8, 10, 15 i 20 metrů. Pouze 
šplh na 8 metrovém laně se na památku 
olympijského klání nazývá „olympijský“.
Pod vedením Jardy Nováka máme i v Lib-
čicích sportovce, kteří se šplhu už několik 
let pilně věnují, dělají čest  svému oddílu 
Sokola a často velmi úspěšně reprezentují 
naše město. 

Na uctění památky libčického rodáka  
a aktivního sokola, bratra Jaroslava 
Gruncla st., jenž byl sokolským náčelní-
kem již před 2. světovou válkou a   kterého 
si mnozí, i já, pamatujeme jako urostlé-
ho, vždy elegantního sportovce a respekt 
budícího gymnastického trenéra, se letos 
poprvé 27.8. během posvícení konal Me-
moriál Jardy Gruncla a sokolů zakláda-
jících. Kromě libčických se jej zúčastnili 
i borci z Prahy. Byla jsem tam a poprvé 
závody ve šplhu viděla na vlastní oči. Pro 
diváky je to velmi zábavná podívaná  
už  tím, že má rychlý spád a napětí, proto-
že o pořadí závodníků mnohdy rozhodují 
setiny vteřiny. 
Závodilo se v různých kategoriích a vý-
sledné časy byly obdivuhodné. Za zmínku 
stojí každý výkon, ale uvedu zde pouze ty, 
kteří se umístili na prvních místech:

Mladší žáci a žákyně - tyč 4,5 m:
1. Adam Polinec        5 s.    Sokol Libčice
2. Kateřina Nováková 10 s.  Sokol Libčice

Mladí  a starší žáci - lano 4,5 m:
1.Achtrym Papikion 6,86 s.
                                         Sokol Hradčany

Dorostenci  - lano 4,5 m:
1.Karel Janda 4,05 s.
Sokol Libčice

Muži – lano 4,5 m: finále  tří nejlepších 
mužů a dorostenců o putovní pohár
1.Ondřej Košťák   3,51 s.  Palestra Praha

Muži – olympijský šplh - lano   8 m: 
1. Ondřej Košťák   6,96 s. Palestra Praha

      
Náčelník místního Sokola Jarda Novák, 
který se celý život neúnavně věnuje spor-
tu a v mnohých z nás k němu vypěstoval 
dobrý vztah, byl iniciátorem  a hlavním 
organizátorem  prvního ročníku me-
moriálu, jenž by se ale bez laskavého 
přispění  sponzorů uskutečnit nemohl. 
Zvláštní poděkování tedy patří pánům Pe-
řinovi, Hudkovi, Krausovi a Urbánkovi st.,  

ale i těm, kteří při-
spěli svou pomocí 
při organizaci zá-
vodů. Velký dík ná-
leží výboru Sokola  
i městskému úřa-
du, jenž přispěl na 
zakoupení putovního poháru. V nepo-
slední řadě je třeba poděkovat i provo-
zovateli koupaliště, firmě Accon Human 
Resources, s jehož vstřícným souhlasem 
se závody uskutečnily v jeho areálu.
Putovní pohár města Libčice nad Vltavou 
si za celkově nejlepší čas odvezl Ondřej 
Košťák z Palestry Praha – Modřany,  takže  
nám nezbývá, než  držet palce libčickým 
borcům, aby jej příští rok vybojovali zpět 
a zůstal na nějaký čas u nás doma.
     
  Hannah Bartíková
  Jarda Novák 

Podrobnější informace  z konání 
Memoriálu Jardy Gruncla a členů 

zakládajících 2011 najdete na
 www.svetsplhu.cz.

Memoriál Jardy Gruncla a sokolů zakládajících 
aneb závody ve šplhu
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  REALITY SERVIS CZ 
Regionální realitní kancelář nabízí své odborné
zkušenosti již od r. 1993 v regionu při prodeji: 
rodinných domů, bytů, pozemků, chalup, chat.
info@realityservice.cz, www.realityservice.cz  

tel: 602 219876,  tel: 603 932205 

Den se pomalu zkracuje, teploty pozvolna klesají a pro 
venkovní sporty nastává méně přívětivé roční období. Ne-
jednomu sportovci tak přibude pár vrásek na čele. Ne však 
libčickým hokejistům, kterým naopak začátkem září sezo-
na začíná a jejichž hokejový život bude v plném proudu 
zase až do prvních teplých dnů v dubnu příštího roku.
Letos startují 5. sezonu a od prvních krůčků na ledě ušli již 
dlouhou cestu. Každým rokem zdokonalují své dovednosti 
a poměřují svůj um s ostatními amatérskými týmy v okolí, 
a i letos je v plánu sehrát několik přátelských utkání. Led  
je rezervovaný každé úterý od 21:45 na zimáku v Kralu-
pech nad Vltavou. Mimo místních borců je členská základ-
na tvořena i nadšenci z Roztok nebo Úholiček. Naše řady 
jsou každopádně otevřeny dalším zájemcům o tento sport. 
Rádi přivítáme úplné začátečníky i zkušené pardály. Jde 
hlavně o pocit z dobré hry, fajn kolektivu a o protažení těla 
při sportovní aktivitě. Případní zájemci naleznou kontakt 
na uvedené webové adrese.

Kostra týmu je tvořena partou libčických rodáků, kte-
ří mají chuť sportovat a hokej jim přirostl k srdci. Nejde  
ale jen o hokej, a tak svoje snažení podtrhli založením občan-
ského sdružení Sportovní klub Libčice (SKL), jehož cílem  
je spolupráce na veřejném (sportovním i kulturním) životě  
v Libčicích nad Vltavou. Prvními vlaštovkami v pořádání 
společenských akcí byl degustační večer „Sněz, kolik mů-
žeš!“ v restauraci U Nádraží, který měl velmi kladný ohlas. 
Svůj střípek do mozaiky SKL přidal i během libčického po-
svícení. Věříme, že i další akce se setkají se zájmem a SKL 
se stane plnohodnotným partnerem našeho města. Poděko-
vání patří právě i vedení města, které poskytlo hokejistům 
příspěvek na zakoupení nových tréninkových dresů.

Děkujeme
Sportovní klub Libčice

skl.actions.cz

S říjnem přichází nová sezona soutěží stolního tenisu. KST 
Sokol Libčice A se v prvním ročníku svého účinkování  
v krajském přeboru v nové soutěži udržel (nakonec jsme 
skončili na 8. místě ze dvanácti) a letos bude chtít své po-
stavení obhájit. Při poněkud zeštíhleném, avšak – doufej-
me – nikoli kvalitativně oslabeném kádru to však nebude 
lehké. Věřme, že se nám vyhnou zranění nebo jiné indis-
pozice (např. z důvodů pracovních či – apelujeme zde na 
manželky – rodinných). 
Také béčko bude mít asi plné ruce práce, hodlá-li atakovat 
loňské 3. místo, při premiérové účas-
ti v okresním přeboru I. třídy snad 
až nečekané. Tým letos nebude moci 
využívat občasné obětavé výpomoci 
Vládi Palana, který v důležitých zá-
pasech přinášel s jistotou plný bodo-
vý zisk. Rozdělení hráčů do družstev 
nelze příliš ovlivňovat, je dáno žeb-
říčkem jednotlivců po každé sezo-
ně, takže Vláďu s Vojtou Richterem, 
letos kmenové hráče áčka, se v roli 
„žolíků“ pravidelněji zasahujících do 
okresní i krajské soutěže pokusí na-

hradit autor těchto řádků s Romanem Tkačukem. Nicmé-
ně zeštíhlení prvního týmu se bohužel projeví i zde, neboť 
časové možnosti plejerů, kteří mají možnost hrát zároveň 
více soutěží, nejsou neomezené.
Čtvrté místo v okresním přeboru III. třídy překvapivě 
přineslo postup i našemu mužstvu C – na okrese přibylo 
několik klubů, a tak i pozice těsně pod stupni vítězů na-
konec znamenala zisk vyšší soutěže. V jeho řadách se po 
pár letech k pingpongu vrací Michal Svoboda. Doufejme, 
že se tento bývalý hráč áčka rozehraje alespoň k takovým 

výkonům, na jaké byl před  pár lety 
zvyklý, a přinese kvalitu, jež bude  
v očekávaných bojích o udržení více 
než potřebná.
Na všechny zápasy pravidelně a včas 
zveme prostřednictvím naší nástěn-
ky na Sokolovně. Závěrem bych 
rád poděkoval Daně Šantrůčkové,  
která mi loni pomáhala s oddílem 
dětí – jejich tréninky jsou jako loni, 
v pondělí od 16.00.

Jaroslav Richter

Fotbal, tenis, házená? Ne, hokej!

Vzhůru ke stolům!

Staronový hráč Libčic Michal Svoboda (vlevo) 
při zápase s Vilémem Kozlem z Úholiček.
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RESTAURACE  Na Radosti
Letecká 410

Libčice nad Vltavou

Dovolujeme si vás srdečně pozvat do 
nově zrekonstruované restaurace.
Moderní styl interiéru s příjemnou hudbou vytvá-
ří pohodovou atmosféru a příležitost k posezení 
s přáteli, k rodinným oslavám, svatbám, rautům 
či firemním večírkům.
Nabídneme vám lákavá a chutná jídla po celý 
den, pestrý výběr alko a nealko nápojů, voňavou 
kávu, skvělé točené pivo a též potěšíme svou 
širokou nabídkou milovníky vín, laiky i znalce.

Těší se na vás a příjemné posezení přeje kolektiv restaurace Na Radosti.
Více info na: www.naradosti.eu, telefon: +420 233 930 762, 606 615 629 

otevřeno
po - čt  10:30 - 23 hodin
pá - so 10:30 - 01 hodin 
neděle 10:30 - 22 hodin

CUKRÁRNA 
POHÁDKA

Srdečně vás zveme k posezení do nově 
otevřené  cukrárny – kavárny.

K výborné kávě Longberry si můžete pochutnat 
na zákuscích vlastní výroby, mléčných koktejlech, 

zmrzlinových a ovocných pohárech.
Pro děti je k dispozici pohádková herna.
Přijďte ve váš narozeninový den 

a dostanete jako dárek k zakoupenému 
zákusku espresso nebo čaj zdarma.

Přijímáme objednávky na vánoční cukroví.
Více informací v cukrárně.

Provozní doba
Po – út – zavřeno          
St – pá – 8:30 – 18:00
So – ne – 10:00 – 18:00

Tel. 777 513 536
Hřbitovní 735

Libčice nad Vltavou
U oranžového hřiště

Doučování matematiky
Nabízím doučování 

matematiky pro základní 
i střední školy. 

Mohu vám pomoci 
připravit se na zkoušku či testy. 

V případě zájmu 
volejte 732 941 886

Myslíte na důchod?
Důchodová reforma přinese rok 

od roku stále menší peníze pro nás 
všechny.

Buďte na ni připraveni a myslete na důchod už teď.

Neváhejte a založte si spoření AXA, jedné 
z největších pojišťoven v Evropě, které vám 

umožní prožít svůj důchod naplno.
V případě zájmu či jakéhokoli dotazu 

volejte Jiří Marvan 732 941 886 
nebo e-mail: jiri.marvan@axa-partner.cz

Novinka

HORKÉ

VAFLE
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Inzerce
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Inzerce

STANICE TECHNICKÉ KONTROLY
a 

MĚŘENÍ EMISÍ
Libčice nad Vltavou, Vltavská 7

  Provádíme: technické prohlídky pro kategorie

  .  Motocykl
  . Osobní automobil i s (LPG)
  . Nákladní automobil i s (LPG) do 3500 kg
  . Přípojná vozidla - vozíky s celkovou hmotností do 3500 kg 
  . Traktory - všechny typy
  . Traktorové přívěsy a návěsy

Evidenční kontroly všech kategorií

  Technické kontroly pro individuálně dovezené:

  . Motocykly
  . Osobní automobily i s (LPG)
  . Nákladní automobily i s (LPG) do 3500 kg
  . Přípojná vozidla - vozíky s celkovou hmotností do 3500 kg 
  . Traktory - všechny typy
  . Traktorové přívěsy a návěsy

Provádíme: měření emisí pro vozidla všech kategorií a značek
(motocykly, osobní automobily, nákladní automobily, traktory)

  . s benzínovými motory - s katalyzátorem
  . s benzínovými motory - bez katalyzátoru
  . s naftovými motory
  . vozidla poháněná na LPG,CNG včetně benzinu či nafty

PROVOZNÍ DOBA: pondělí - pátek  7.00-17.00 hod
sobota   8.00 - 12.00 hod

Informace na telefonu: 233 93 09 09
    

SLUŽBY PROVÁDÍME BEZ OBJEDNÁNÍ
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PNEUSERVIS 
Přílepská 1233    Roztoky

 Prodej pneumatik a disků všech značek,typů 
a rozměrů, auto, moto, nákladní, stavební, 
hobby, spec. Provádíme odbornou montáž a 
opravy pneu na nejmodernějších strojích a 
nejmodernějšími technologiemi. Odborná 
konzultace při výběru nabízeného zboží. 
Nabízíme uskladnění  pneu i kompletních sad 
kol a jejich servis. Prodej příslušenství. Přímé 
zastoupení  premiových značek pneumatik a 
disků.

AUTOSERVIS
Přílepská 1707    Roztoky

Zajistíme pro vás STK včetně měření EMISÍ.
 

OPRAVY VOZŮ VŠECH ZNAČEK: Mechanické opravy, 
autoelektrika, servisní prohlídky po najetých kilometrech, 
výměny olejů, diagnostika, výměny čelních i ostatních 
skel, servis klimatizace a dezinfekce ozonem, montáž 
příslušenství a zabezpečení vozů, opravy brzd, výměny 
výfuků, opravy podvozků, výměny tlumičů pérování a 
další. Zajistíme pro vás opravu havarovaného vozu 
včetně kompletního zastupování v jednání s pojišťovnou. 
Seřídíme geometrii vašeho vozu na nejmodernějším 3D 
zařízení. Odtahová služba. Zapůjčení náhradního vozu.

AUTODÍLY
Přílepská 1233    Roztoky

VELKOOBCHOD   A   MALOOBCHOD

Prodáváme široký sortiment náhradních dílů na 
většínu automobilů ve spolupráci se značkovými 
i neznačkovými dodavateli.  Naš i hlavní 
dodavatelé jsou: AUTO KELLY, APM, ACI, AUTO 
ŠTANGL, ELIT,  AUTO CORA, PARTSPOINT, 
AUTO BENEX, SPEI SERVIS, STUALARM a 

další.
Po dohodě zajistíme i originální náhradní díly. 
Samozřejmostí je rozvoz až do vaší dílny.

Lumír Novotný     774115334,    lumir.novotny@autohouser.cz,           Petr Houser 731151335,    petr.houser@autohouser.cz                                 
Bohumil Houser   731151341,    prodej a servis  220911128                www.autohouser.cz    

Kontakt: Josef Čížkovský 731151334, Miroslav Vejbora 731862462, STK EMISE 233910042, servis@autohouser.cz,  www.autohouser.cz 

Kontakt:   Martin Franc   739465534,   martin.franc@autohouser.cz            Tomáš Kukelka   731151337,          Jan Kratochvíl   731151343

Kontakt:

Prodáváme široký sortiment náhradních 
dílů na většinu automobilů ve spolupráci 
se značkovými i neznačkovými dodavateli. 
Naši hlavní dodavatelé jsou: AUTO KELLY, 
APM, ACI, AUTO ŠTANGL, ELIT, AUTO 
CORA, PARTSPOINT, AUTO BENEX, SPEI 
SERVIS, STUALARM a další. Po dohodě za-
jistíme i originální náhradní díly. 
Samozřejmostí je rozvoz až do vaší dílny. 

OPRAVY VOZŮ VŠECH ZNAČEK: 
Mechanické opravy, autoelektrika, servisní prohlídky 
po najetých kilometrech, výměny olejů, diagnostika, 
výměny čelních i ostatních skel, servis klimatizace  
a dezinfekce ozonem, montáž příslušenství a zabez-
pečení vozů, opravy brzd, výměny výfuků, opravy 
podvozků, výměny tlumičů pérování a další. Zajistíme 
pro vás opravu havarovaného vozu včetně komplet-
ního zastupování v jednání s pojišťovnou. Seřídíme  
geometrii vašeho vozu na nejmodernějším 3D zaří-
zení. Odtahová služba. Zapůjčení náhradního vozu. 

Prodej pneumatik a disků všech značek, typů 
a rozměrů, auto, moto, nákladní, stavební, 
hobby, spec. Provádíme odbornou montáž  
a opravy pneu na nejmodernějších strojích  
a nejmodernějšími technologiemi. Odborná 
konzultace při výběru nabízeného zboží. 
Nabízíme uskladnění pneu i kompletních sad 
kol a jejich servis. Prodej příslušenství.  
Přímé zastoupení prémiových značek pneu-
matik a disků. 


